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САНДАР СӨЙЛЕЙДІ:

1500

Награждение

Алексей ГРОМ,
генеральный директор и 
председатель правления 

АО «ОТЛК ЕРА»:

ДЛЯ ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНОЙ 
ИНДУСТРИИ 10 ЛЕТ – СРАВ-
НИТЕЛЬНО КОРОТКИЙ СРОК. 
ТЕМ НЕ МЕНЕЕ РЕЗУЛЬТАТЫ 
СОВМЕСТНОЙ ДЕЯТЕЛЬНО-
СТИ, КОТОРЫЕ МЫ ПОЛУЧИ-
ЛИ НА ЖЕЛЕЗНЫХ ДОРОГАХ 
ЕВРАЗИЙСКОГО ПРОСТРАН-
СТВА, – ЭТО ИЛЛЮСТРАЦИЯ, 
КАК ПОКАЗАЛА СЕБЯ ЗА ЭТИ 
ГОДЫ ИНИЦИАТИВА «ОДИН 
ПОЕЗД, ОДИН ПУТЬ». И 
КЛЮЧЕВОЙ ФАКТОР УСПЕХА 
ЭТОГО ПРОЕКТА, БЕЗУСЛОВ-
НО, – ВЫСОКАЯ СТЕПЕНЬ 
ИНТЕГРАЦИИ. ОЧЕНЬ 
ВАЖНО, ЧТО ЭТО БЫЛИ 10 
ЛЕТ ИМЕННО СИНХРОННОГО 
РАЗВИТИЯ СТРАН – УЧАСТ-
НИЦ ПРОЕКТА  

20%

На церемонии награждения в Астане 
представители Национальной гвардии от 
лица заместителя министра внутренних дел 
РК – главнокомандующего Национальной 
гвардии Еркина Ботаканова поблагодарили 
железнодорожников за своевременную 
помощь в ликвидации последствий наводне-
ния, круглосуточную работу по эвакуации 
людей из затопленных районов, перевозке 
техники, гуманитарных грузов. 

В свою очередь заместитель председателя 
правления АО «НК «ҚТЖ» Канат Альма-
гамбетов особо отметил вклад коллег из 
регионов – руководителей и работников 
отделений ГП и магистральной сети, пас-
сажирских перевозок и других служб. 

Благодаря заблаговременной подготовке 
к пропуску талых вод железнодорожная 
инфраструктура во время стихийного 
бедствия не пострадала, и в некоторых 
регионах поезда стали единственным 
доступным видом транспорта. 

ҚТЖ безвозмездно перевезено из зато-
пленных районов около 21 тысячи чело-
век. Кроме того, организована перевозка                            
500 детей в лечебно-оздоровительные 
центры и детские лагеря. Для этих целей                                  
АО «Пассажирские перевозки» предоставили 
113 дополнительных вагонов.

Для проведения аварийно-спасательных 
работ по железной дороге переброшено более 
2,6 тысячи работников Министерства оборо-
ны, МЧС, Нацгвардии. В Атырау и Уральск 
перевезено 1 000 единиц тяжелой техники,  
1 500 тонн бутового камня, 5 600 тонн щебня. 

ВСЕГДА  НА  ПЕРЕДОВОЙ
Работникам АО «НК «ҚТЖ», принимавшим актив-
ное участие в ликвидации последствий паводков, 
вручили награды от Министерства внутренних 
дел РК.

Любовь РОВБА,
Астана

Заслуги железнодорожников отметили 
благодарственными письмами и ведом-
ственными наградами МВД РК. 

Так, медаль «Қоғамдық тәртіпті сақтағаны 
үшін» вручили заместителю  председателя 
правления АО «НК «ҚТЖ» Канату Альма-
гамбетову, исполняющему обязанности 
заместителя генерального директора по 
организации перевозочного процесса 
ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» Ербо-
лу Тусупову, заместителю генерального 
директора по операционным вопросам 
АО «Пассажирские перевозки» Айбату 
Кангалиеву, заместителю генерального 
директора по операционным вопросам 
АО «Вагонсервис» Данияру Нурекешову, 
начальнику группы по оперативной работе 
АО «Пассажирские перевозки» Мурату 
Сейсеналиеву, менеджеру  группы по 
оперативной работе АО «Пассажирские 
перевозки» Флоре Сулейменовой и ди-
ректору департамента по управлению 
подвижным составом АО «Пассажирские 
перевозки» Бейбиту Койшыгулову. 

– Железнодорожники всегда оказывают 
содействие в ликвидации последствий любых 
ЧС. Во время паводков мы мобилизовали 
все силы и средства для оперативной помо-
щи пострадавшим регионам – ускоренно 
грузилась и перевозилась техника. Так, 
чтобы своевременно доставить к месту 
ЧС понтонные мосты, наши поезда ехали 
со скоростью 1 000 километров в сутки. 
Большой вклад внесли начальники от-
делений ГП, вагонники, машинисты и 
другие службы. Все работали слаженно 
и бесперебойно, в круглосуточном режи-
ме, – отметил заместитель генерального 
директора по организации перевозочного 
процесса ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
Ербол Тусупов.

Фото Александра ЖАБЧУКА

Стратегическое партнерство дочерней 
компании АО «НК «Қазақстан темір 
жолы» – АО «KTZ Express» и порта Ля-
ньюньган (КНР) в сфере транспортной 
логистики выходит на новый уровень. 
Стороны обсудили ключевые вопросы, 
связанные с созданием контейнерного 
хаба, который станет центром для 
обеспечения контейнерного сервиса и 
парка для стран Каспийского региона 
и Центральной Азии. 

Генеральный директор АО «KTZ Express» 
Дамир Кожахметов в рамках рабочего 
визита в КНР провел переговоры с руко-
водством одной из крупнейших портовых 
групп Китая – ООО «ГК Порт Ляньюньган».

Основной фокус переговоров был направ-
лен на реализацию нового совместного 
проекта по строительству контейнерного 
хаба на базе порта Актау. Стороны обсу-
дили детали сотрудничества и наметили 
план дальнейших действий.

Контейнерный хаб позволит создать 
инфраструктуру для оказания комплекса 
услуг по обработке и отгрузке контейнер-
ных грузов по различным направлениям 
через порт Актау, а также сформировать 
контейнерный сток и сервис для стран 
Каспийского региона и Центральной 
Азии. В свою очередь китайская сторона 
отметила важность реализации проекта 
как части инициативы «Один пояс, один 
путь».

Напомним, что АО «KTZ Express» со-
вместно с ООО «Группа компаний Порт 
Ляньюньган» реализованы два проекта 
в сфере транспортной логистики: «Су-
хой порт Хоргос» и «Терминал в порту 
Ляньюньган», которые играют важную 
роль в оптимизации логистических 
процессов как между двумя странами, 
так и при отправке грузов транзитом 
через Казахстан.

Данный проект придаст новый импульс 
развитию Транскаспийского между-
народного транспортного коридора, а 
также укрепит торгово-экономическое 
сотрудничество в регионе. 

Отмечено, что благодаря географическо-
му положению контейнерный хаб в Актау 
призван стать ключевым центром приема 
грузов, обеспечить их распределение по 
различным транспортным направлениям, 
включая коридоры Север – Юг и ТМТМ.

Асель ШАЙХЫНОВА
Фото автора

НОВОМУ  ХАБУ 
БЫТЬ!

10МЛН

Достық – Мойынты теміржол телімінің 
жалпы ұзындығы – 836 км. Бүгінгі таңда 
екінші жол телімнің жартысынан көбі, 
яғни 421 км салынып бітті. Еліміздің 
транзиттік әлеуетін дамытуда маңызы 
зор құрылыс келесі жылы аяқталады 
деп жоспарланып отыр. 

Екінші жолды салу үшін 6,6 млн текше 
метрге жуық жер төсемі төгілді. Жасанды 
имараттар да салынуда. Қазіргі таңда 
67 көпір мен 225 су өткізгіш құбырлар 
салу бойынша жұмыстар жүргізілуде. 
Жоба шеңберінде барлығы 92 көпір 
тұрғызылып, 263 құбыр орнатылады. 
Автоматика және байланыс құралдарын 
тарту жұмыстары да атқарылуда. Жоғары 
вольтты желілер үшін тірек бағаналар 
орнатылуда. 

– Бұл ірі жобаны жүзеге асыру қомақты 
қаражатты қажет етеді. Барлық құрылыс 
материалдары отандық өндірістен алы-
нып жатқанын атап өту керек. Құрылыс 
процесіне қажет қиыршық тастармен 
қамтамасыз етіп отырған карьерлер 
қарқынды жұмыс істеуде. Карьерлерден 
жолға балласт ретінде төсеу үшін тәулі-
гіне 4-4,5 мың текше метр қиыршық тас 
тиеліп, әкелуде, – дейді «ҚТЖ» ҰК» АҚ 
құрылыс жөніндегі басқарушы директор 
Марат Искалиев.

Нысан басында құрылысшылар, көпір 
салушылар, байланысшылар, жолшылар, 
механизаторлар, т.б  барлығы 1 мыңнан 
астам адам жұмыс істеуде. Құрылысқа 450-
ден аса түрлі арнайы техника тартылған. 

Телімдегі жұмыстарды 2025 жылы аяқтау 
жоспарланған. Жоба еліміздің транзиттік 
әлеуетін арттыру және үздіксіз экспортты 
қамтамасыз етуде зор мәнге ие. Екінші 
жолдар құрылысы іске қосылғаннан кейін 
Достық – Мойынты телімінің өткізгіштік 
қабілеті 5 есе өседі. 

Ұлан ОРАЗ

МЫҢНАН 
АСТАМ  АДАМ 
ТАРТЫЛҒАН   

Бақытты билеттің иесі 11 жасар Айлина Ерғали 
болып шыққаны да балалар мерекесіне орай 
символикалық  мәні бар тосынсый болғаны 
анық. Қыз бала отбасы, бауырларымен, анасы 
Қарлығаш Ерғалиевамен бірге Алматыдан Аста-
наға №3/4 жолаушылар пойызымен келген еді.   

Ұлттық тасымалдаушының өкілдері бес мил-
лионыншы жолаушыға жұмсақ ойыншық, iPad 
гаджеті мен сымсыз құлаққап сыйға тартса, 
жасөспірімнің анасына  гүл шоғын табыс етті. 

Елорданың вокзалында өткен салтанат жо-
лаушыларға да көтеріңкі көңіл-күй сыйлап, 

көпшілік «бақытты билетті» ұтып алған отбасына 
қызыға қарап, бес миллионыншы жолаушыны 
құттықтап жатты...

– Бұл біз үшін күтпеген тосынсый болды. 
Перронда бізді көп адамдар қарсы алғанын 
көргенде, мен алғашында қобалжып қалдым. 
Бірақ осындай керемет сыйлықтар аламын 
деп ойламаппын. Біздің отбасымыз пойызбен 
саяхаттауды жақсы көреді, ал бұл сапарды мен 

өмір бойы есте сақтайтын боламын. Ұйымдасты-
рушыларға алғысым шексіз, – деп қуанышын 
жасыра алмаған Айлина Ерғали әсерімен бөлісті.

Айта кетейік, ұлттық тасымалдаушы «Жолаушы-
лар тасымалы» АҚ теміржол тасымалы қызметін 
таңдағаны үшін алғыс білдіру мақсатында жыл 
сайын миллионыншы жолаушыны анықтап, осын-
дай тосынсыйлар жасауды дәстүрге айналдырған.  

Суретті түсірген Сара САХЫНБЕК

ТАМАША  ТОСЫНСЫЙ  БОЛДЫ
Халықаралық балаларды 
қорғау күні қарсаңында                  
«Жолаушылар тасымалы» 
АҚ  бір отбасыны қуанышқа 
кенелтіп, тамаша тосынсый 
жасады. Астананың «Нұр-
лы жол» теміржол вокза-
лында биылғы жылдың 
басынан бастап ұлттық                                                         
тасымалдаушы пойызда-
рымен жолға шыққан бес 
миллионыншы жолаушыны 
құттықтау рәсімі өтті. 

Жібек МЕДЕТҚЫЗЫ,
Астана

Жиынды ХТКК және Роспрофжел төраға-
сы С.И.Черногаев пен Конфедерацияның 
бас хатшысы Г.Н.Косолапов жүргізді. Күн 
тәртібінде кәсіподақтың қоғамда және 
саланың еңбек ұжымдарындағы рөлі мен 
мәртебесін арттыру бағытындағы іс-әрекет-
тері, ХТКК кәсіподақтарының шекаралық 
ынтымақтастық туралы меморандумдарын 
орындау бойынша жұмыс барысы, сондай-ақ 
2024 жылдың екінші жартыжылдығындағы 
негізгі іс-шаралар мен Конфедерация өмірін-
дегі бірқатар ағымдық мәселелер қаралды. 

«Жалпы ХТКК VII Конгресінің, Кеңестің 

өткен отырыстарының шешімі мен 2024 
жылға арналған негізгі іс-шаралар жоспары 
орындалуда. Өткен ХТКК Кеңесінің 66-оты-
рысынан кейін Әзербайжан, Қырғызстан 
және Тәжікстан кәсіподақтарында есеп 
беру-сайлау конференциялары сәтті өтіп, 
ХТКК кәсіподақтары Ресей Федерациясы-
ның IV теміржол съезіне қатысты. Сонымен 
қатар Роспрофжелдің ұсынысы бойынша 
Екатеринбург қаласында биыл наурыз 
айында Роспрофжел мен Қазкөліккәсіп ара-
сындағы Шекаралық өзараәрекеттесу және 
ынтымақтастық туралы меморандумның 
орындалуы және 2024 жылда оларды жүзеге 
асыруға қатысты Жол картасын әзірлеу 
туралы кеңес өтті. Әзербайжан, Беларусь, 

Грузия, Қазақстан, Қырғызстан, Литва, Рос-
профжел, Өзбекстан, Эстония кәсіподақтары 
еңбеккерлер үшін кепілдіктер көкжиегін 
кеңейткен бірқатар жаңа келісімдер мен 
ұжымдық шарттарға қол қойды. Еңбекақы 
өсімі байқалады. Мүшелік ұйымдарда қол-
даныстағы ұжымдық шарттар орындалуда, 
алайда Беларусь, Молдова, Литва, Эстония 
теміржолдарына көрсетіліп отырған санк-
циялық қысым салдарынан құжаттардың 
жекелеген пункттерінің орындалуы тоқтап 
қалды. Айталық, Молдова теміржолында 
еңбекақының 3-4 айға дейін төленбей 
жатқаны байқалып отыр», – деді Геннадий 
Косолапов өз сөзінде. 

(Жалғасы 2-бетте)

ҚОҒАМДА  КӘСІПОДАҚТЫҢ  РӨЛІ  АРТЫП  КЕЛЕДІ
Астанада Халықаралық теміржолшылар кәсіподағы конфедерациясы (ХТКК) кеңесінің 
67-отырысы өтіп, оған кеңеске мүше Әзербайжан, Армения, Беларусь, Грузия, Қазақстан, 
Қырғызстан, Тәжікстан, Өзбекстан, Ресей кәсіподақтарының жетекшілері және делега-
циялары, «ҚТЖ» ҰК» АҚ және ҚР Кәсіподақтар федерациясының басшылары қатысты. 

Сұлугүл БАКЕСОВА,
Астана

Дамир ҚОЖАХМЕТОВ, 
«KTZ Express» АҚ бас директоры

БІЗДІҢ GLOBAL DTC-ПЕН БІРЛЕСКЕН БАСТАМАМЫЗ КӨЛІК ЛОГИСТИКАСЫН ДАМЫТУ ҮШІН ЖАҢА МҮМКІНДІКТЕР АШАДЫ. 
КЕДЕНДІК РЕСІМДЕУ ПРОЦЕСІНЕ ЦИФРЛЫҚ ТЕХНОЛОГИЯЛАРДЫ ЕНГІЗУ ТАСЫМАЛДАУДЫҢ ТИІМДІЛІГІ МЕН АШЫҚТЫҒЫН 
АЙТАРЛЫҚТАЙ АРТТЫРАТЫНЫ СӨЗСІЗ.
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ӨНДІРІС
Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ,
Астана

ӨНДІРІС

    
КӘСІБИ  БАҒДАР  БЕРДІ

    
 

ЭКСКУРСИЯ

Мамандық таңдау – болашаққа 
қадам басқан әр жастың ал-
дында тұратын сұрақ. Қолына 
аттестат алған жан нақты бір 
мамандықтың тізгініне жар-
масуға тура келеді. Жуырда 
Атырау станциясына келген 
студенттер теміржолшы ма-
мандығын таңдапты. 

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

СТАНЦИЯҒА  САЯХАТ

Жамбыл ЖТ бөлімшесі  мен 
Жамбыл магистральдық желі 
бөлімшесінің мамандары Тараз 
қаласындағы №8 гимназиясын 
бітіруші түлектермен  және 
олардың ата-аналарымен 
кездесу өткізді.

Дәл қазіргі сәт – мектеп түлектері үшін болашаққа 
таңдау жасайтын аса маңызды кезең. Осындай шақта 
кәсіби бағдар берудің жастардың дұрыс шешім қа-
былдауына ықпал етері анық. Кездесуде Жамбыл 
локомотив пайдалану депосының 2-класты машинисі 
Ғани Серікбаев өз мамандығы туралы әңгімелеп,  
мультимедиялық тәжірибелік сынақ көрсетті. Жам-
был магистральдық желі бөлімшесінің персоналды 
басқару бөлімінің басшысы Назгүл Кекежанова, ПЧ-
51 Жамбыл жол дистанциясының кадрлар жөніндегі 
менеджері Индира Қоңқашева теміржол саласында 
қандай мамандықтар сұранысқа ие екенін айтып, 
көпшілік сұрақтарына жауап берді.   

Ал ШЧ-36 Жамбыл белгі беру және байланыс дистан-
циясы директорының орынбасары Азамат Найманов 
теміржолдағы жастардың қызығушылығын туғызатын 
мамандықтар туралы әңгімеледі. 

– Уақытпен бірге дамып келе жатқан теміржол – сенімді 
жұмыс орны және тұрақты табыс көзі. Салада ертеден 
келе жатқан мәнін жоймайтын кәсіптер көп, сонымен 
қатар логистика, цифландыру сынды болашақтың ма-
мандықтары да пайда болуда, – деді Азамат Маратұлы.

Түлектерге кәсіби бағдар беруді көздеген жиынға 
Тараз теміржол көлік және коммуникация колледжі 
директорының оқу-өндіріс ісі жөніндегі орынбасары 
Ж.Тайбеков, арнайы пән оқытушысы Т.Ділдәбеков 
те қатысып, ата- аналарға оқу орнында оқытылатын 
теміржол мамандықтары туралы жан-жақты ақпарат 
берді.   Іс-шараны Көлік министрлігінің Автомобиль көлігі 
және көліктік бақылау комитетінің Жамбыл облысы 
бойынша көліктік бақылау инспекциясы ұйымдастырды. 

ТҮЛЕК – 2024

Атырау политехникалық колледжінің «Теміржол 
көлігінде тасымалдауды басқару және ұйымдастыру» 
бөлімінің 2 және 3 курсында оқып жатқан студенттерді 
ұстаздары Салтанат Ибраева бастап келді. Айтуынша, 
бүгінде колледждің аталған бөлімінде 56 студент 
білім алып жатса, 4 курс шәкірттері қазіргі уақытта 
өндірістік тәжірибеден өтіп жүр. Өкініштісі, былтыр 
теміржолшы мамандығына құжат тапсырған түлек 
болмапты, салаға қызығушылық төмендеп кеткен. 

Станцияға келген 2-3 курс студенттерін станция 
бастығы Бекжан Жиенбетов пен бөлімшедегі кадр-
лар бөлімінің менеджері Ерлан Тарихов қарсы алды. 
Станция бастығы теміржолшы мамандығы туралы өзі 
өткен жолдарды мысалға келтіре отырып әңгімелеп, 
теміржолшы болудың қиындығы мен жауапкершілігі, 
темірдей тәртіп, қозғалыс қауіпсіздігі мен еңбек қорғау, 
маман білуге тиіс басты қағидаларды түсіндірді. 

Мамандар бөлімінің бастығы да қазіргі кездегі 
теміржолшылардың әлеуметтік жағдайы, жалақысы, 
еңбек процесінде арнайы киіммен, құралмен қамтамасыз 
ету, жұмысшыға қойылатын талап, оның құқығы мен 
міндеттері, еңбек және қозғалыс қауіпсіздігін сақтау 
бойынша жауапкершілігі, жас маманның мансаптық 
өсу жолдары, т.б. жайттарды әңгіме қылды. 

Студенттер өздерін қызықтырған сауалдарын 
қойып, оған кәсіби жауап алды. Станцияны аралап, 
өндіріспен танысты. Сол күні теміржолшылар қа-
ладағы «Бином» мектебінде де болып, кәсіп таңдау 
бағытында оқушылармен кездесу өткізді.  

Еділ ЕРМЕК,
Атырау

«Қазақстан темір жолы» ұлттық компаниясы» 
акционерлік қоғамының «Жамбыл магистральдық 
желі бөлімшесі» филиалы 2024 жылғы 12 маусымда 
Тараз теміржол вокзалындағы алаңдарды мүлік-
тік жалдауға (жалға алуға) бірыңғай лотпен беру 
бойынша бірыңғай операторлар үшін конкурс 
өткізілетінін хабарлайды.

Жоғарыда көрсетілген конкурсқа қатысуға өтінімдер 
2024 жылдың 11 маусымы сағат 18:00-ге дейін, жұмыс 
күндері Тараз қаласы, Привокзальный көшесі, 1-үй, 2- 
қабат, вокзал шаруашылығы кабинетінде мекенжайы 
бойынша сағат 15:00-ден 18: 00-ге дейін қабылданады. 
Конверттерді ашу 2024 жылғы 12 маусымда сағат 10.00-
де Тараз қаласы, Привокзальная көшесі, 1-үй, 1-қабат, 
Конференц-зал мекенжайы бойынша жүргізіледі.

Барлық сұрақтар бойынша 8 (7262) 96-02-13 телефон 
нөмірі бойынша хабарласуға болады.

Толық ақпарат «Қазақстан темір жолы» ұлттық 
компаниясы» акционерлік қоғамының www.railways.
kz  сайтында «Инфрақұрылым» бөлімінің «Теміржол 
вокзалдарындағы үй-жайлар мен алаңдарды мүліктік 
жалдауға (жалға) беру тәртібі» тарауында  орналас- 
тырылған.

Хабарландыру

Жылжымалы құрамның қозға-
лыс қауіпсіздігі мен электрмен, 
сумен жабдықтау, байланыс 
жүйесі, басқа да қажеттілікпен 
қамтамасыз етілуін теміржол-
шылар жауапты. Құрамдағы 
сегіз вагонның төртеуі меди-
циналық вагондар, онда әр 
түрлі медициналық құралдар 
мен дәрігер-мамандар бөлмесі 
бар, екі купе демалатын орын,  
тамақтанатын вагон-мейрамхана 
және техникалық вагон бар. 11 
жолсерік, 2 күзетші, дизель мен 
су маманы да бар. Купе-вагондар 
кондиционермен жабдықталған, 
сондай-ақ пойызда душ, кір 
жуатын машина, тоңазытқыш 

қойылып, дәрігерлердің жұмыс 
жасауы және демалуына барлық 
қолайлы жағдай жасалған. 

Медицина пойызының бас 
дәрігері Айнұр Егінбаеваның 
айтуынша, пойыздың көшпелі 
бригадалары қаланың барлық 
эвакопункттерінде, Мәдениет 
үйінде тұрғындарды қабылдап, 
қызмет көрсеткен. Пойыздың 
құрамында барлығы 40 адам 
– медицина қызметкерлері, 
медиаторлар мен заңгерлер 
бар. Пойыз вагондары каби-
неттер ретінде жабдықталған, 
диагностикалық тексеруге және 
алғашқы медициналық көмек 
көрсету үшін қажетті заманауи 

медициналық жабдықтармен: 
ЭКГ, УДЗ аппараты, эндоскопия- 
лық жабдық, гематологиялық 
және биохимиялық анализа-
тор, Мерлин ультрадыбыстық 
сканері, флюорограф, гастро-
фиброскоп және басқалармен 
жарақталған 4 вагоннан тұрады. 
Дәрігерлер қатарында терапевт, 
хирург, педиатр, психолог, не-
вропатолог, ультрадыбыстық 
диагностика маманы, жалпы 
тәжірибелік дәрігер, рентге-
нолог, кардиолог, стоматолог, 
офтальмолог, отоларинголог, 
онколог-маммолог, гинеко-
лог және уролог маманы бар. 
Қажеттілікке қарай, мамандар 

ҚЫЗМЕТІН  ҚҰЛСАРЫДАН  БАСТАДЫ
«Саламатты Қазақстан» медици-
налық пойызы көктемде тасқын 
судан зардап шеккен Құлсары 
қаласына келді. Мұнда олар бір 
күнде 500-ден астам адамға те-
гін мединалық көмек көрсетіп, 
бригада құрамындағы медиатор-
лар мен заңгерлер тұрғындарға 
құқықтық кеңес берді. 

кішігірім ота жасау қызметін 
де көрсетіп, жоспарлы емдеуге 
жолдама береді.

Дәрігерлерге Құлсары қаласын-
дағы теміржол мекемелерінің 
қызметкерлері де қаралып, 
денсаулықтарына қажет ме-
дициналық көмек-кеңестер 
алды. «Жыл сайын медициналық 
пойызы келгенде тексерістен 
өтіп алуға, білікті мамандарға 
қаралып, денсаулығымызды түзеп 
алуға тырысамыз. Медициналық 
пойыз бригадаларының бірне-
ше құрамаға бөлініп қарағаны 
тиімді болды, өйткені ұзыннан 
ұзақ шұбатылған кезек жоқ, 
әркім қалаған дәрігеріне еркін 
кіріп шыға алады. Екі күнде та-
лай теміржолшы қаралды. Бұл 
біз үшін үлкен көмек», – дейді 
теміржолшы А.Бисалиев. 

Атырауға мамырдың 27-де кел-
ген медициналық пойыз аймақта 
келесі айдың ортасынан аса уақыт 
болады. Құлсарыдан кейін 29-
30 мамыр  Д.Нұрпейісова, 31-3 
күндері  Ганюшкино-Афанасьево, 
3-6 маусым  Исатай-Нарын, 6-8-і 
Аққыстау, 8-9-ы Тұманды, 10- 11-і 
Жамансор, 11-13-і Мұқыр, ең 
соңында 13-17 маусым күндері 
Сағыз станциясында болып, 
тұрғындарды қабылдайды. 

Суретті түсірген автор

(Соңы. Басы 1-бетте)
Шақырушы тарап ретінде «Қазкөліккәсіп» 

ҚБ төрағасы Оразғали Ахметбаев сөз алып, 
Конфедерация кеңесі отырысының жұмысы 
табысты болуына тілектестік білдірді. Ал 
«Қазкөліккәсіп» ҚБ төрағасының орынбасары 
Ғафу Несіпбаев, қазақстандық салалық көлік 
кәсіподағының жұмысы туралы баяндама 
жасады. Оның айтуынша, «Қазкөліккәсіп» ҚБ 
бүгінде 12 филиалы, 5 өкілдігі, 15 жергілікті 
көлік саласы кәсіподағы, 310 бастауыш ұйымы 
бар үлкен қоғамдық бірлестік. Қазіргі таңда 
еліміздегі 110 мың теміржолшының 82%-ы 
кәсіподақ құрамында. Осылайша салалық 
кәсіподақ 96 мыңнан астам теміржолшының 
әлеуметтік-экономикалық құқықтары мен 
мүдделерін қорғап отыр. 

«Салалық келісім Көлік министрлігі, жұмыс 
беруші – «ҚТЖ» ҰК»АҚ, теміржол көлігінің 
басқа да ұйымдарымен және Кәсіподақ ара-
сында жасалды. 2024-2026 жылдар кезеңіне 
арналған «ҚТЖ» ҰК» АҚ-мен және оның ен-
шілес ұйымдарымен 13 ҰШ-қа қол қойылды. 
Ұжымдық шартты әзірлеу барысында 343 
ұсыныс түсіп, соның 72-сі қолдауға ие бол-
ды. Әлеуметтік пакет бағасы ұлғайды. Яғни 
әлеуметтік жеңілдік бюджеті 5 млрд теңгеге, 
ал Еңбекақы қоры 9,8 млрд теңгеге артты. 
Теміржол саласында бірнеше ірі жобалар 
қолға алынып, жүзеге асырылып жатыр. 
Оларды іске асыру барысында жаңа жұмыс 
орындары ашылады. Еңбек қорғау және 
қауіпсіздік техникасын сақтау, теміржол-
шылар мен олардың балаларының еңбек 
және жазғы демалыстарын ұйымдастыру, 
тұрмыстық-әлеуметтік жағынан қорғау, 
теміржолшы әйелдердің құқығын қорғау 
ұжымдық шартта кеңінен қамтылып, ба-
сымдық берілген негізгі мәселелер», – деп 
атап өтті «Қазкөліккәсіп» ҚБ өкілі. 

Жиында кәсіподақтар активі мен кадр-
лар оқытуда, ішкі семинарларды өткізуде 
Конфедерация әлеуетін пайдалану бо- 
йынша ұсыныстар талқыланды. Сондай-ақ 
бірқатар мүшеліктегі ұйымдар үшін ХТКК 
білім беру семинарларын ұйымдастыру 
туралы ұсыныс қолдауға ие болды. ХТКК 
кәсіп- одақтарымен Шекаралық өзараәре-
кеттесу және ынтымақтастық туралы 
меморандумдарды орындау бағытындағы 
бірлескен жұмыстар Конфедерацияның 
жаңа және маңызды бастамасына ай-
налғаны және де қазір көптеген мүшелік 
ұйымдарды қамтып отырғаны айтылды. 
Алдағы ХТКК кеңесінің 68-отырысы биыл 
қараша айында Өзбекстан теміржолшылар 
және көлік құрылысшылары кәсіподағының 
шақыртуымен Ташкент қаласында өтеді. 

ҚОҒАМДА  КӘСІПОДАҚТЫҢ  РӨЛІ  АРТЫП  КЕЛЕДІ

Сергей Черногаев,
 ХТКК және Роспрофжел төрағасы:
– Біз бүгін ХТКК кеңесінің 67-отырысын-

да қоғамда және еңбеккерлер арасында 
кәсіподақтардың рөлін, танымдылығын, 
мәртебесін арттыру,  кәсіподақтардың атқа-
рып жатқан жұмыстары, олар тарапынан 
енгізілген жаңашылдықтар, проблемалар 
туралы айттық. Әрине, әр елдің заңы, ең-
бек жағдайы әртүрлі. Соған қарамастан, 
«Қазкөліккәсіп» ҚБ және оның филиалдары, 

ЕСКІ  ВОКЗАЛ  ЖӨНДЕУДЕН  ӨТПЕК    
Тамыз айында елордадағы 
ескі теміржол вокзалында 
күрделі жөндеу жұмысы 
жүргізіледі. 

Бұл туралы Amanat партия- 
сының «Кедергісіз келешек» 
жобасы аясында өткен партиялық 
бақылау комиссиясының көшпелі 
отырысында айтылды. Партиялық 

бақылау комиссиясының мүше-
лері мен мәслихат депутаттары 
«Нұр-Сұлтан-1» теміржол вок-
залындағы мүмкіндігі шектеулі 
жандарға арналған қызметтер 
сапасына мониторинг жүргізді. 
Оның барысында вокзалдағы 
арнайы демалыс бөлмелері 

Ұлан ОРАЗ,
Астана

Ардақ ҮСЕЙІНОВА,
Жамбыл

СЕРВИС

бастауыш ұйымдары тарапынан көптеген 
жұмыстың атқарылып жатқанын айтар 
едім. Қазақстандық кәсіподақ көшбас-
шы ұйымдардың қатарынан, басқа кәсіп-                            
одақтардың Қазкөліккәсіптен үйренері көп. 

Геннадий Косолапов, 
ХТКК бас хатшысы:
– Роспрофжел мен Қазкөліккәсіп арасын-

дағы Шекаралық өзараәрекеттесу және 
ынтымақтастық туралы меморандум өзара 
әрекет етудің жаңа кезеңі десек болады. 
Осы құжаттың арқасында кәсіподақтар-
дың жетекшілері ғана емес, жанасатын 
аумақтың қызметкерлері де өзара тиімді 
әрекет ете алады. Өйткені теміржолшы-
ларды технологиялық процестер, 1520 
жол табаны кеңістігі, жалпы технология 

байланыстырады. Сондықтан бір-бірімізді 
түсінісіп, өзара іс-қимыл жасау – ең маңыз- 
дысы. Бұл құжаттың тұрмыстық салада да 
рөлі зор. Спорттық іс-шаралар, тәжірибе 
алмасу, семинарлар мұның бәрінде достық 
қарым-қатынастың болуы маңызды. Жалпы 
ХТКК кеңесінің отырыстары – кәсіподақтардың 
өзара тәжірибе алмасу, тиімді шешімдерді 
ортаға салу алаңы. Мәселен, қазақстандық 
кәсіподақтың халықаралық кәсіподақ әйел-
дері форумын өткізу бастамасы қазір барлық 
елдің кәсіподақтары тарапынан қолдау тауып 
отыр. Жастармен де көп жұмыс жүргізілуде. 

Вагиф Мамед Бадалов, 
Әзербайжан Тәуелсіз теміржолшылар 
кәсіподағы төрағасы:
– Мен биыл жаңа сайланған төрағамын.  

Мұндай отырыстардың кәсіподақ жұмысын 
жандандыру, проблемалардың тиімді шешімін 
табу, тағысын тағы өзекті мәселелерге оң әсер 
ететін пайдасы көп. Бұл жерде тек кәсіподақ 
мәселесі емес, теміржолшыларға қатысты, 
шекаралық мәселелер, т.т қозғалады. Ұжым-
дық шарт сияқты маңызды құжаттардағы 
кейбір пункттер тоқтатылып жатса,  кейбіреуі 
жаңартылып, жанданып жатыр. Мысалы, 
ТМД елдерінде теміржолшыларға «Құрметті 
теміржолшы» белгісі беріледі. Бізде бұл 
құрметті атаққа ие болғандар жалақысына 
20 пайыздық үстеме қосылатын болды. 
Сондай-ақ теміржолшылар шипажайларға  
жолдаманың 50 пайызын ғана төлейді 
және балаларының жазғы лагерлеріне де 
жолдама 50 пайыздық жеңілдікпен беріледі.  
Сонымен қатар кәсіподақ ісімен айналыса-
тын теміржолшыларды негізгі жұмысынан 
екі сағатқа босатып, қоғамдық қызметімен 
айналысуға және оларға жалақысына үстеме 
ақы төлеуге қол жеткіздік. 

Суреттерді түсірген Александр ЖАБЧУК

мен дәретханалардың тозығы 
жеткені анықталды. Мүгедек-
тер арбасына арналған жол 
мен арнайы сатылар, демалыс 
бөлмелері мен әжетханалар 
күрделі жөндеу мен заманауи 
жабдықтауды қажет ететінін 
көрсетті.

– Біздің мақсатымыз – тұрғын-
дар көтерген мәселелердің оң 
шешімін табу. Мемлекет басшы-
сының тапсырмасына сәйкес, біз 
мүмкіндігі шектеулі жандардың 
өмір сапасын жақсарту үшін 
мониторинг жұмысын ұдайы 
жүргізіп тұрамыз, – деді Amanat 
партиясы Астана қалалық фи-

лиалының атқарушы хатшысы 
Мұхаммед Болысбек.

«Нұр-Сұлтан-1» теміржол вок-
залы 1961 жылдан бері қолда-
ныста. Мұнда соңғы рет күрделі 
жөндеу жұмысы 20 жыл бұрын 
жүргізілген. Вокзал басшылығы-
ның  мәліметіне сәйкес, күрделі 
жөндеу жұмысы ағымдағы жыл-
дың тамыз айына жоспарланған. 
Құрылыс жұмысының нәтиже-
сінде вокзал толықтай заманауи 
жабдықтармен қамтамасыз 
етілмек. Вокзалда мүмкіндігі 
шектеулі жандар үшін 2 жедел-
саты, қызметкерлерді шақыру 
тетігі, арнайы демалыс бөлмесі 
мен дәретхана, пиктограмма 
мен индукция штаттық режимде 
жұмыс істеп тұр.
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Светлана МОГАЙ,
Караганда

Месячнику «Контроль боковых рам», который стартует в 
середине осени и продолжается до середины весны, уделя-
ется особое внимание. Их неисправность может привести 
к печальным последствиям. В этот раз в Екибастузском 
эксплуатационном вагонном депо выявлено и подтверж-
дено 19 боковых рам потенциально опасных и угрожаю-
щих безопасности движения. Из них 11 – это ПТО парк Е 
станции Екибастуз-2, 6 – парк Б станции Екибастуз-1, ПТО 
Ушкулын, КП Шидерты. При техническом обслуживании 
вагонов в поездах и подготовке вагонов под погрузку особое 
внимание акцентировано на состоянии буксовых проемов 
боковых рам, выявлении наличия трещин, следов сварки 
или наплавки в опорной поверхности буксового проема. 
По информации начальника Екибастузского эксплуата-
ционного вагонного депо Ерлана Шулгауова, наибольшее 
количество неисправных боковых рам нашли Бакытбек 
Тыкбасов, Адилет Нурсагатов, Болат Курмашев, Мадияр 
Тулембеков и т. д. Все осмотрщики вагонов за проявленный 
профессионализм и оперативность представлены к награде. 

ЗАСЛУЖЕННЫЕ
НАГРАДЫ

Осмотрщики вагонов и осмотр-
щики-ремонтники  ВЧД-16 
получили награды за то, что 
выявили большое количество 
неисправных боковых рам. 
Тем самым они предотвратили 
угрозу безопасности движения.

Айдана ЕРТАЙ,
Павлодар

Филиал акционерного общества «Национальная ком-
пания «Қазақстан темір жолы» – «Жамбылское  отделение 
магистральной сети» сообщает, что 12 июня 2024 года 
будет проведен конкурс для единых операторов по пе-
редаче единым лотом в имущественный наем (аренду) 
площадей на железнодорожном вокзале Тараза.

Заявки на участие в вышеуказанном конкурсе принимаются 
до 18 часов 00 минут 11  июня 2024 года в рабочие дни с 15 часов 
00 минут до 18 часов 00 минут по адресу: город Тараз, ул. При-
вокзальная, 1, 2-й этаж,  кабинет отдела вокзального хозяйства. 
Вскрытие конвертов будет проведено в 10 часов 00 минут                
12 июня 2024 года по времени Астаны по адресу: город 
Тараз, ул. Привокзальная, 1, 1-й этаж, конференц-зал.

По всем вопросам обращаться по номеру телефона 
8 (7262) 96-02-13.

Подробная информация размещена на сайте акционер-
ного общества «Национальная компания «Қазақстан темір 
жолы»: www.railways.kz, в подразделе «Порядок сдачи в 
имущественный наем (аренду) помещений и площадей на 
железнодорожных вокзалах» раздела «Инфраструктура».

Объявление

Кроме того, работниками был 
заслушан доклад на тему «Влияние 
изменения климата на безопасность 
и гигиену труда».

В начале мероприятия начальник 
дистанции Куантай Мертай озвучил 
присутствующим статистику не-
счастных случаев на производстве 

и предложил им присоединиться к 
программе нулевого травматизма. 
Это означает, что количество травм 
в железнодорожных структурах 
должно приближаться к нулю. 

– Спешка, рассеянность, невнима-
тельность, неправильно оцененная 
ситуация – это те человеческие 
факторы, которые приводят к 
несчастным случаям, – подчеркнул 
спикер. 

В свою очередь председатель            
профсоюзного комитета ШЧ-21 
Досбол Кишкенебалин призвал 
работников добросовестно от-
носиться к своим служебным 
обязанностям. Каждый сотрудник 
обязан выполнять поручения, строго 
придерживаясь установленных пра-
вил, соблюдая производственную 
дисциплину, гигиену и правила 
внутреннего корпоративного рас-

порядка. Затем присутствующие 
почтили память погибших коллег 
минутой молчания. 

– Профсоюзным комитетом и 
работниками дистанции оказана 
благотворительная помощь семье 
погибшего работника Дениса Чижо-
ва, у которого остались трое детей, 
– сообщил Досбол Кишкенебалин.  

На собрании были и позитивные 

моменты. Так, несколько работников 
поощрили денежными премиями 
за лучший уголок охраны труда 
и содержание рабочего места, за 
лучший эстетический вид цеха, за 
активное участие в работе по вопро-
сам охраны труда электромехаников 
дистанции и другие показатели.

Также на мероприятии озвучено 
постановление о деятельности Фе-

АСПЕКТЫ  НУЛЕВОГО  ТРАВМАТИЗМА 
На Акадырской дистанции сигнализации и 
связи прошло производственное собрание, на-
правленное на профилактику травматических 
случаев на производстве.

Лана ВЕРШИНИНА,
Караганда

В роли спикеров выступили Марат Адамин, мастер произ-
водственного обучения ЭЧ-11 Карагандинского отделения 
магистральной сети и преподаватель транспортно-дорожного 
факультета Карагандинского технического университета 
имени Абылкаса Сагинова Самат Жазыбаев.

По словам Марата Адамина, в нашей стране профессия 
железнодорожника является одной из самых важных, же-
лезнодорожная отрасль во многих странах мира является 
одной из ключевых в экономике. Он перечислил самые 
востребованные специальности: «машинист и помощ-
ник машиниста», «дежурный по станции», «начальник 
станции», «составитель поездов», «поездной диспетчер», 
«монтер пути», «осмотрщик-ремонтник вагонов», «мастер 
ПТО вагонного депо», и другие.

В свою очередь Самат Жазыбаев отметил, что транспортно- 
дорожный факультет политехнического университета готовит 
специалистов в железнодорожной сфере. После окончания вуза 
студенты могут стать квалифицированными специалистами 
и пополнить ряды железнодорожников. 

– На сегодняшний день представители нашей профессии 
очень высоко ценятся на рынке труда. Если сотрудник 
хорошо себя зарекомендовал и достиг высот за опреде-
ленный промежуток трудовой деятельности, для него 
открыты возможности карьерного роста. А это способ-
ствует более высокому статусу и увеличению заработной 
платы, – резюмировал Марат Адамин. 

ОДНА  ИЗ  ВАЖНЫХ 
ПРОФЕССИЙ

На станции Караганда-Сортиро-
вочная прошла профориентаци-
онная работа с учащимися 11-х 
классов школ № 46 и 85 в рамках 
привлечения школьников к 
обучению по специальностям 
в железнодорожной отрасли. 

В отработке навыков приняли участие бо-
лее 100 человек, представляющих подраз-
деления порта Актау, АО «Самрук-Қазына», 
АО «НК «КазМунайГаз», АО «КазТрансОйл», 
ТОО «НМСК «Казмортрансфлот», акимат и 
ДЧС Мангистауской области, а также около                                                               
20 единиц специальной техники.

Сценарий-легенда «инцидента» предполагал 
разлив нефти с борта танкера «Алматы», стоя-
щем на якоре нефтеналивного причала № 11 
морского порта.  Так, при погрузке сырой нефти 
сорвался стендер – устройство для соединения 
берегового и судового трубопроводов. В ре-
зультате произошел условный разлив нефти с 
последующим образованием нефтяной пленки и 
«загрязнением» части акватории порта. На судне 
была объявлена тревога, произведена остановка 
береговых грузовых насосов. Одновременно с 
этим капитан танкера проинформировал о слу-
чившемся соответствующие структуры порта. 
Незамедлительно был развернут оперативный 

штаб и установлен единый канал радиосвязи 
для эффективного взаимодействия. По сигналу 
тревоги были подняты силы аварийно-спаса-
тельного формирования порта и сотрудники 
ДЧС Мангистауской области.

Во-первых, по плану действий скоростной 
катер провел разведку и оценил площадь за-
грязнения, которая достигла 250 квадратных 
метров.  Затем в целях недопущения распро-
странения нефтепродуктов в море «условная» 
группа ликвидации аварийного разлива нефти 
на маломерном судне «Аққу» осуществила 
транспортировку и быстрое развертыва-
ние боновых заграждений протяженностью                                                                                            
240 метров заведением оттяжки по корме и по 
носу для полного ограждения судна по периметру 
правого борта танкера. Одновременно с этим в 
северной части акватории боновые загражде-
ния длиною 500 метров перекрывают входные 
ворота в порт. Таким образом, пораженный 
участок в море оказался в плотном кольце. 
Сбор нефти на судне произвели современные 
нефтесборные системы. С поверхности воды 
нефте-водяную смесь собирало судно «Бұлақ».  

БЕЗ  ПРАВА  НА  ОШИБКУ
Ликвидацию разлива нефтепродуктов 
и тушение пожара на судне «Алматы» 
отработали в ходе учений в Актауском 
торговом морском порту. 

УЧЕНИЯ

Розлив нефти на палубе локализован, после 
чего она перекачена в отстойный танк. А па-
луба очищена абсорбирующим материалом.

При дальнейшем осмотре танкера обнару-
жено задымление в его кормовой части.  К 
«горящему» судну для тушения пожара с моря 
вышел буксир «Батыр». К ликвидации очага 
возгорания со стороны причала приступили 
сотрудники ДЧС Мангистауской области и две 
единицы специальной техники. Во время лик-
видации очага возгорания за бортом оказался 
матрос. Пострадавшему брошен спасательный 
круг. На помощь человеку направлен катер, 
который доставил пострадавшего на берег, 
где его уже ожидала карета скорой помощи. 
Врачи, оказав первую медицинскую помощь, 
доставили матроса в больницу. По истечении 
определенного промежутка времени условная 
аварийная ситуация была ликвидирована.

– Цели и задачи учения выполнены в полном 
объеме. Готовность персонала и оборудования 
к ликвидации возможных нештатных ситуа-
ций подтверждена. Отработаны совместные                         
действия при ликвидации разлива нефтепро-
дуктов, проверена готовность аварийно-спаса-
тельных подразделений к действиям в условиях 
чрезвычайных ситуаций, – подвел итоги учения 
председатель правления АО «НК «Актауский 
морской торговый порт» Абай Турикпенбаев.

В ходе тренировки задействованные силы 
показали профессионализм и слаженность 
действий.

– Слаженные действия персонала порта с пер-
вых минут «происшествия», незамедлительное 
прибытие сотрудников ДЧС по Мангистауской 
области и расчеты других причастных подраз-
делений на место происшествия позволили 
локализовать и ликвидировать учебный пожар 
и имитированный разлив нефти в нормативные 
сроки. В этом немаловажную роль сыграл и тот 
факт, что подобные учения у нас проводятся 
два раза в год, и каждый раз мы стараемся 
усложнить и изменить задачи. Это позволяет 
совершенствовать наши навыки для того, чтобы 
более эффективно выполнять поставленные 
задачи, – сказал исполнительный директор 
по операционной работе АО «НК «Актауский 
морской торговый порт» Вячеслав Хартян. 

Тренировочное мероприятие прошло в 
рамках реализации Плана мероприятий 
по производственной безопасности на                                                           
2024 год, утвержденного приказом предсе-
дателя правления АО «Самрук-Қазына».

Фото автора

Руслан РАХМЕТОВ,
Астана – Актау – Астана

Программно-технологиче-
ское сопровождение информа-
ционных, автоматизированных                                        
систем, разработка программного 
обеспечения для пользователей 
компании, реализация инноваци-
онных технологических решений 
являются основными задачами 
блока по сервису ИТ филиала АО 
«НК «ҚТЖ» – «Главный вычисли-
тельный центр».

– Собственные разработки на-
шего подразделения, такие как   
Микропроцессорная система 
диспетчерской централизации 
(МП АСДЦ), Автоматизированная 
система управления станцией (АСУ 
Станции  – Узел, АСУ ПС), – отметил 
главный менеджер функциональ-
ного направления по ИТ-сервису 
филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Главный 
вычислительный центр» Александр 
Акулинин.

Также департаментом безопас-
ности движения инициированы 
проекты по автоматизации работы 
ревизорского аппарата («Автома-
тизированная система ревизор 
безопасности «АС РБ»), Автомати-
зированная система анализ рисков 
безопасности движения (АС АР) 
и совместная с нами разработка 
Информационного комплекса 
«Инфо-центр», которые успешно 
реализованы и эксплуатируются 
на сети ҚТЖ.

Для полноценной и оперативной 
сервисной поддержки пользователей 
создан и функционирует колл-центр 
(1453), куда обращаются пользо-
ватели с возникшими вопросами 
по работе с информационными 
системами.

– Системы созданы на совре-
менных инструментах, являются 
собственностью компании. Они 
обеспечивают непрерывный поток 
информации от объектов цифрови-
зации для последующего анализа, 
контроля и использования данных, 
– сообщил Александр Акулинин. 
– Автоматизированы процессы 
сбора, анализа, учета и контроля 
выявленных случаев нарушений 
безопасности движения (НБД), 
формирования аналитической и 
статистической отчетности депар-
тамента безопасности движения 
(ЦРБ) и аппарата региональных 
ревизоров.

Таким образом, ЦРБ имеет ин-
формацию о текущем состоянии 
безопасности движения на всех 
уровнях управления. Также по ини-
циативе ЦРБ на информационной 
платформе АС РБ разработана и 
введена в эксплуатацию автома-
тизированная система «Анализ 
рисков по безопасности движения» 
(АС АР), позволяющая определить 
и рассчитать фактический уро-
вень влияния факторов риска на                       
безопасность движения поездов. В 
рамках совершенствования (АС АР) 
совместно с ЦРБ проводится работа 

по автоматическому формированию 
корректирующих мероприятий по 
управлению рисками.

В текущем году введен в эксплуа-
тацию информационный комплекс 
«Инфо-центр» в Кызылординском, 
Актобинском, Шымкентском, 
Костанайском отделениях ГП. 
Планируется тиражирование на 
остальные отделения и корпора-
тивный уровень АО «НК «ҚТЖ».

– Инфо-центр – модульный 
комплекс, предназначенный для 
информирования руководителей 
компании и отделений ГП о пока-
зателях  эксплуатационной работы, 
состоянии подвижного состава, 
инфраструктуры, безопасности 
движения. Вся эта информация 
фокусируется на одном экране, – 
отмечает спикер. 

Создание Инфо-центра позволило 
исключить бумажную волокиту. 
Ранее  для проведения селекторных, 
аппаратных совещаний использо-
валась справочная информация, 
собранная и сформированная 

сменными сотрудниками на бу-
мажных носителях вручную – они 
обзванивали станции, запрашива-
ли данные  из различных систем, 
распечатывали и передавали ру-
ководителям. 

В последующем система обеспе-
чит диспетчерский состав центров 
управления движением поездов в 
Астане, Актобе и Алматы досто-
верной информацией о поездном 
положении в реальном времени. 

В виде интерактивных дашбордов 
будет доступен общий вид поездных 
участков в границах отделения, 
показателей по эксплуатационной 
работе, состоянию подвижного 
состава, инфраструктуры, безо-
пасности движения (грузооборот, 
обмен по стыкам, грузовая работа, 
местный груз, транзит, локомотив-
ный парк, вагонный парк, данные 
о допущенных нарушениях безо-
пасности движения).

Работа по модернизации тра-
диционных бизнес-процессов 
железнодорожного транспор-
та продолжается. В настоящий                       
момент сотрудники ГВЦ трудятся 
над созданием информационных 
систем «График исполненного 
движения» (АС ГИД КТЖ) и «Релей-
но-процессорная централизация» 
(АС РПЦ КТЖ). ГВЦ и ЦРБ – над 
созданием автоматизированных 
систем «Комиссионый месячный 
осмотр станции» и «Учет отказов 
технических средств».

Фото Кирилла МАКСИМОВА

ТЕХНОЛОГИИ  ДЛЯ  МАГИСТРАЛИ
Политика цифровизации, проводимая в АО «НК «ҚТЖ», на-
правлена на повышение безопасности движения, надежности 
инфраструктуры, эффективности управления и способствует 
модернизации традиционных бизнес-процессов железнодорож-
ного транспорта. ЦИФРОВИЗАЦИЯ

Ардак ЕРУБАЕВА,
Актобе

дерации профсоюзов Республики 
Казахстан, в котором сказано, что 
2024 год объявлен Годом достой-
ного труда.

В заключительной части собра-
ния работники заслушали доклад 
об изменении погодных условий, 
которые оказывают заметное                                       
влияние на сферу труда, особенно 
на безопасность и здоровье работ-
ников. Примеры профессиональных 
рисков, усугубляемых изменением 
климата, включают тепловой стресс, 
УФ-излучение, загрязнение воздуха, 
экстремальные погодные явления.  

Лейтмотивом собрания стали                     
безопасность и стремление к нулевому 
травматизму, в которых объедини-
лись три важных аспекта трудовой 
деятельности – охрана труда, здоровье 
и благополучие работников.

Фото автора 

БЕЗОПАСНОСТЬ

ПРОФИЛАКТИКА

ПРОФОРИЕНТАЦИЯ
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Қазақстан Республикасы Баспасөз және 
бұқаралық ақпарат ісі жөніндегі Ұлттық 
агенттігінде тіркеліп, 1997 жылдың 
30 шілдесінде №601 тіркеу куәлігі берілді.

КАЛЕЙДОСКОП

Спорт

Турнир проходил на стадионе 
«Актюбрентген» по олимпийской 
системе – на выбывание прои-
гравшего. В нем приняли участие                       
12 команд, в том числе такие фаво-
риты болельщиков, как «Ферро» и 
«Металлург». Неожиданно для мно-
гих любителей футбола отличную 
командную игру показала команда 
путейцев. Их «Путь» оказался ярким 
и успешным, а победу принесли 
результативные пенальти.

Первая сенсация турнира – коман-
да «Путь» в споре с «Рентгеном» за 
выход в четверть финала сыграла 
вничью, зато в послематчевых 
пенальти добилась счета 2:0. В 
полуфинал «Путь» вышел, обыграв 
«Химика» с сухим счетом 2:0. Отме-
тим, что в полуфинал вышли очень 
сильные игроки – две команды 
завода ферросплавов «Ферро» и 
«Металлург», а также «Химик-2» 

Они вручили цветы и памятный 
подарок. Алмас Сейсемканов лично 
поблагодарил Веру Ланговую за пре-
данность железнодорожной профессии 
и хорошую работу. На станции Пред-
горная она трудилась больше 30 лет.

Вера Ланговая устроилась сюда де-

журным стрелочного поста в далеком 
1985 году. С 1986 по 1989 год работала 
дежурным по станции. После девя-
тилетнего перерыва вновь пришла 
на станцию Предгорная в 1997 году 
приемосдатчиком груза и багажа. В 
этой должности трудилась пять лет. 

Бұл жолғы жарыс оған оңайға 
соқпапты. Тұмса табиғат аясында 
бірнеше күнге созылған байрақты 
бәсекеге тек ердің ері ғана шыдаса 
керек. Таңалагеуімнен басталған 
велосипедшілер сайысына қа-
тысқан Нұрлан тастақты, бұта мен 
қараған басқан шөлейтті, кейде 
құмнан тұратын соқтықпалы- 

соқпақсыз алқапты бағындыруға 
тиіс еді. Өр мен еңіс әбден діңке-
лететін жарыста күші сарқылып, 
жолдан шығып қалғандар да көп 
болыпты. Әйтсе де, теміржолшы 
жігіт қос дөңгелекпен 50 шақырым 
жерді жүріп өтіпті. 

– Жол бойында тосын жайттар 
көп болды. 12 шақырымды артқа 

 С  ЦВЕТАМИ  И  ПОДАРКАМИ
На заслуженный отдых 
проводили товарного 
кассира станции Пред-
горная Веру Ланговую. 
Специально для этого на 
станцию приехали дирек-
тор Семейского отделения 
грузовых перевозок Алмас 
Сейсемканов и предсе-
датель первичной проф- 
союзной организации 
узла станции Оскемен-1 
Берикхан Тлеужанов. 

«TENGRI   ULTRA-2024»  ФЕСТИФАЛІНЕ  ҚАТЫСТЫ
Семей магистральдық желі 
бөлімшесі техникалық 
бөлімінің бастығы Нұрлан 
Бегәділовтің есімі бүгінде 
күллі республикаға таны-
мал. Жуырда ол Тамғалы 
тас шатқалындағы экстре-
малды атлетикадан өткен 
«Tengri Ultra-2024» спорттық 
фестиваліне қатысып, ұлт-
тық компанияның намысын 
абыроймен қорғап қайтты.

 ТРИУМФАЛЬНЫЕ   ПЕНАЛЬТИ
На областном турнире по мини-футболу в Актобе для возрастной категории 
50+ сборная актюбинских железнодорожников «Путь» стала главной спор-
тивной сенсацией, поднявшись с 11-го места до серебряного кубка турнира. 

завода хромовых соединений.
В первом полуфинале «Путь» 

одержал убедительную победу 
над «Ферро» опять с сухим сче-
том 1:0. Вторым финалистом 
стал «Химик-2» со счетом 3:1. 
Ожидаемо финал вышел на-
пряженным, страсти кипели 
нешуточные, трибуны бушевали. 
И здесь решающими уже были не 
столько физическая подготовка и 
спортивное мастерство, сколько 

сплоченность команды и воля 
к победе. 

Как отмечали спортивные 
комментаторы, быстроходовая 
комбинация путейцев уже на 
пятой минуте привела их к успеху 
со счетом 1:0. Еще через две ми-
нуты им почти удалось закрепить 
успех, однако противник оказался 
крепким орешком. Несмотря на 
все усилия химиков, этот счет 
продержался до конца встречи. 

ҚР ІІМ-нің Көліктегі поли-
ция департаментінің нұсқа-
уына сәйкес өткен бұл дәріс 
мектептің бірнеше сыныбын 
қамтыды. Маңғыстау стан-
циясындағы желілік полиция 
бөлімінің ӘПБ бастығы Нар-
бек Жонелбаев жазғы дема-
лысқа шыққан балалардың 
қауіпсіздігі, теміржол бойында 

болатын түрлі келеңсіз жайт-
тардың алдын алу бойынша 
лекция оқыды.

– Қазір жан-жақтан естіп, 
көріп те жүрміз, қызыққұмар 
жасөспірімдер әлеуметтік 
желіде танымал болу үшін 
неше түрлі әрекетке бара-
ды. Трендте боламын деп 
теміржол бойында да түрлі 

АБАЙЛАҢЫЗ,  БАЛАЛАР...
20-30 мамыр аралығында өтіп жатқан «Абай-
лаңыз, балалар!» республикалық акциясы 
аясында Маңғыстау станциясындағы желілік 
полиция бөлімінің ұйымдастыруымен Маң- 
ғыстау локомотив пайдалану депосы мен 
станцияға жақын маңда орналасқан №1 
мектепте  арнайы жиын өтті.

С самого детства Димаш мечтает работать 
на железнодорожном переезде. Интерес к 
дороге проявился после просмотра роликов 
на канале YouTube. И каждый раз, когда 
семья проезжает мимо железнодорожного 
полотна, его глаза загораются от восторга. 
Он заворожено наблюдает за огромными 
поездами и за работниками, которые умело 
управляют шлагбаумами и сигналами. 
Димаш мечтает, что однажды он будет 
ответственным за безопасность движения, 
наблюдать, как тысячи людей каждый 
день отправляются в свои путешествия.

Видя пристальный интерес племянни-
ка к стальной колее, его дядя Маргулан 
обратился к руководству компании с 
просьбой организовать экскурсию для 
Димаша Тасбулата на железнодорожный 
переезд в день его рождения. С раннего 
утра мальчик проснулся с волнением. Он с 
нетерпением ждал сюрприза от дяди. Когда 
приехали на железнодорожный переезд 
Медеу – Байсерке, Димаша встретили доб- 
рые и улыбчивые работники дистанции 
пути. Они заранее подготовились к этому 
дню, чтобы сделать его незабываемым для 
юного любителя железных дорог. Сначала 
ему показали, как работают сигнальные 
системы и шлагбаумы. Затем разрешили 
войти в помещение дежурного по переезду, 
откуда он мог видеть, как поезда мчатся 

ЮНЫЙ ЛЮБИТЕЛЬ  
ЖЕЛЕЗНОЙ  ДОРОГИ

Благодаря работникам Алматинской 
дистанции пути мечта маленького 
Димаша Тасбулата осуществилась. 
Накануне дня защиты детей шести-
летний Димаш побывал на желез-
нодорожном переезде.

1  июня – День защиты детей

по рельсам. Работники дали ему возмож-
ность нажать на кнопку, опускающую 
шлагбаум, и предупредить водителей 
о приближении поезда. В этот момент 
Димаш осознал, насколько ответственна 
и важна эта работа. Но на этом сюрпризы 
не закончились, работники дистанции 
преподнесли Димашу подарок – игру 
«Железная дорога». Комплект включает 
в себя  миниатюрные поезда, рельсы, 
станции и все необходимые  аксессуары, 
чтобы создать свой собственный мир. 
Димаш был в восторге, его глаза сияли 
от радости, вслед за игрой мальчику 
вручили набор сладостей.

Видя счастливые глаза племянника, 
дядя Маргулан поблагодарил железнодо-
рожников – начальника ПТО дистанции 
пути Серика Телебаева и дежурного по 
переезду Жумабая Турсынбаева за вни-
мание к ребенку и  исполнение мечты 
будущего железнодорожника.  

Елена КОЛДАСБАЕВА, Алматы
Фото автора 

С 2002 года Вера Ланговая являлась 
товарным кассиром этой же станции.

– Очень ответственная, трудолюби-
вая, грамотная, прекрасно знающая 
свое дело, – рассказывает начальник 
станции Предгорная Елена Коротаева 
о коллеге. – Я устроилась на стан-
цию дежурным стрелочного поста в                          
1993 году, тогда с ней и познакомилась. 
Какое-то время Вера Ланговая даже 
исполняла обязанности начальника 
станции – она полностью прошла 
все этапы. Если берется за какое-то 
дело, то не остановится, пока его не 
выполнит с хорошим результатом. Со 
всем коллективом, а у нас на станции 
трудятся больше 20 человек, Вера 
Ланговая в хороших отношениях. 
18 апреля у нее был день рождения, 
и ее пришли поздравить все наши 
работники. Это говорит о большом 
уважении к человеку.  

Ольга УШАКОВА, Усть-Каменогорск
Фото Берикхана ТЛЕУЖАНОВА

әрекеттер жасап, фото, видео 
түсіру үшін рельстің, тұрған 
вагондардың үстіне шығып 
кетуі мүмкін. Сондықтан 
мұндай әрекеттердің қанша-
лықты қауіпті екенін нақты 
мысалдармен түсіндіріп, 
балалар пайдасыз істермен 
әуестеніп, өз өмірін тәуекелге 

тікпеуі керек екенін түсін-
діруге тырыстық. Депо қыз-
меткерлерін де бұл жағынан 
сақ болуға, бірлесе жұмыс 
істеуге шақырдық, – дейді 
Нарбек Жонелбаев.

Шахида ЖҰМАН, 
Маңғыстау

 Суретті түсірген автор

Өрттің шығуы жайлы сағат 11.00-
де қағылған дабылдан кейін бұйрық 
бойынша  маневрлік тепловоз 
бекітіліп, Қазалы өрт сөндіру по- 
йызының жеке құрамы  оқиға  орын 
алған жерге аттанды.11.12 сағатта 
жетіп, тілсіз жауды ауыздықтауға 
кірісті.   

Жаттығу кезінде он төрт минутта 
өрт ошағы оқшауланып, бас-аяғы 
он тоғыз минутта, оқшауланғаннан 
кейін бес минут ішінде өрт ауыз-
дықталып, жалыны толық өшірілген. 
Қазалы өрт сөндіру пойызының 
бастығы Бауыржан Төлепбергенов 
оқу-жаттығу кезінде әріптестерінің 
кәсіби деңгейде  әрекет еткенін, 
тактикалық оқу теміржолшылардың  
шеберлігін шыңдауға бағытталаты-
нын жеткізді.   

– Қызылорда облыстық төтенше 
жағдайлар мекемесінің полковнигі 
А.Баякеевпен келісілген, Қызылор-
да магистральдық желі бөлімше-
сінің директоры Ербол Сәулебеков 
пен «ҚТЖ-ЖТ» ЖШС Қызылорда 
бөлімшесі филиалының директо-
ры Батырхан Базарбаев бекіткен 
жоспарлы оқу-жаттығуына Қазалы 
өрт сөндіру пойызының жеке құра-
мы, техникалары және аудандағы 
өрт сөндіру мекемелерінен 62 адам 
жұмылдырылды. Сағат 11.00-де өрт 
оқиғасының шығуына байланысты 
дабыл қағылып, оқиға орнына өрт 

ШЕБЕРЛІК  ОСЫЛАЙ 
ШЫҢДАЛАДЫ 

Қазалы станциясындағы «ҚТЖ-ЖТ» серіктестігінің «Жа-
нармай ресурстары орталығы» филиалында резервуар-
дағы шартты өртті өшіру өрт-тактикалық оқу-жаттығуы 
кезінде тілсіз жаудың жалыны бес минутта өшірілді. 

сөндіру пойызының баруы, айнала-
ның бақылауға алынуы, оқшаулау, 
жалынды сөндіру жұмыстары жедел 
атқарылып, 11 сағат 45 минутта 
қорытындыланды, – деді Қазалы 
өрт сөндіру пойызының бастығы 
Бауыржан Райханұлы.

Тәуліктің кез келген сәтінде орын 
алуы мүмкін тосын жағдайда жеке 
құрамның әрекет етуін сараптау, 
кәсіби шеберлікті шыңдау, сала-
лас мекемелердегі әріптестерімен 
тәжірибе алмасып, ынтымақтасып 
әрекет етуге дағдылануды көзде-
ген жаттығу мақсаты орындалып, 
қатысушылар тапсырманы толық 
орындап шықты. Олардың арасында 
қазалылық өрт сөндірушілердің 
әрекетін ерекше атауға болады. 
Себебі жанар-жағармай сақталатын 
алып резервуардан байқалған қызыл 
жалынды ауыздықтау үшін қысым-
ды көбікті нысанаға дәл бағыттап, 
қажет жерінде өрт ошағының ауда-
нына қарай бағыт өзгерту, төгіліп 
жатқан көбіктің жалынды жауып 
өшіріп жатқанын бағамдай білу 
де кәсіби шеберлік пен тәжірибені 
қажет етеді. Төтенше жағдай орын 
ала қалған жағдайда сауатты әрекет 
етудің үлгісін  көрсеткен Қазалы 
өрт сөндіру пойызының жеке құра-
мындағы 17 адам, оның ішінде аға 
өрт сөндіруші Дастан Нұрғазиев, 
газ түтінінен қорғау қызметінің 
шеберлері Марат Жолтай, Қуандық 
Жеткербай, Сәкен Сарсенбеков, 
Есен Құсанов ерекше көзге түсті.    

Жылжымалы құрамдардың қозға-
лыс қауіпсіздігін сақтау барысында 
өрттің шығуы аса қауіпті санала-
ды. Осындай қауіптің алдын алу 
үшін түрлі оқу-жаттығу шаралары 
маңызды. Қазалы станциясында 
ұйымдастырылған өрт сөндіру жат-
тығуы салалық құрамдардың тосын 
жағдайларға дайындығын пысықтау 
мақсатына жетіп, көзделген нәтижеге 
қол жеткізді.
Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, Қазалы

Суретті түсірген автор

тастағанда   велосипед дөңге-
легіне шөңге кіріп, жарылды. 
Уақыт өткізіп алдым. Ыстық 
күннің астында оны ауыстырып 
қайтадан жолға шыққаным сол 
еді, 7-8 адам белгіленген жолдан 
үш шақырымға ауытқып кетіп-
піз. Қайтадан іздеп тапқанша 
тағы да уақыт босқа кетті, – деп 
өкінішін білдірген жігіт мәреге 
15-ші болып жеткен. Жүздеген 
адам қатысқан жарыста мұның 
өзі жақсы көрсеткіш. 

Әйтсе де, нағыз сын алда еді. 
Ертеңгісін 25 шақырымдық қа-
шықтыққа жүгіруден аламан 
жарыс басталды. 

– Бұл марафон да оңайға түскен 
жоқ. Жолсызбен жүгіру тіптен 
қиын екен. Биік шоқыларға ең-
бектеп шықтық десек те болады. 
Жылға-бұлақтардан қарғып өтіп, 
тікенекті бұталарға аяғыңды жыр- 
ғызып жүгіру деген азаптың азабы. 

Сая болар көлеңке жоқ. Бірақ намыс 
жібермей барымызды салдық.  Бұл 
жолы да қырсық шалды. Мәреге 
небары 8 шақырым қалғанда  
қол-аяғым тартылып, жүгіру жа- 
йына қалып, тез-тез адымдауға 
көштім. Тәуекелді талап ететін 
экстремалды атлетикада осындай 
тосын жайттар көп болады. Тұз 
капсулалары, энергетикалық гель 
де көмектеспеді. Әйтсе де, мәреге 
300 метр қалған шақта қайратым-
ды жиып алып,  ҚТЖ жалауын 
желбіретіп жүгіріп өттім, – дейді 
ол. Бұл жолы желаяқ теміржолшы 
санаулы жүлделі орынға ілінбесе де 
алғашқылар легінен табылыпты.  

Жеңіл атлетиканы серік ететін 
теміржолшы жігіт Tengri Ultra 
сайысына келесі жылы да қатысуға 
ниетті. Тек оған даярлықты жыл 
бойы жүргізуге өзіне уәде беріпті.

Қуаныш ҚОЖАЕВ, Семей 
Суретті түсірген автор

Лишь на последних секундах 
матча из-за досадной ошибки 
путейцев штрафной пенальти 
сравнял счет 1:1. Спор решили 
опять же послематчевые пенальти. 
Сборная Актобинского отделения 
грузовых перевозок заняла второе 
место, став серебряным призером 
и главной сенсацией турнира.

Разумеется, все призеры были 
поощрены организаторами спор-
тивного праздника. Руководство 
и совет ветеранов филиала ТОО 
«КТЖ – Грузовые перевозки» – «Ба-
тыс» тоже отметили достижения 
своих спортсменов. На встрече с 
активом общественников филиала 
ТОО «КТЖ – ГП» – «Батыс» и члена-
ми команды «Путь» директор фи-
лиала Борехан Беркимбаев вручил 
Алғыс хат региональному совету 
ветеранов в лице его председателя 
Бушика Куватова, секретаря совета 
Галины Федорченко и капитану 
команды «Путь» Амангельды 
Нанчикееву за активное участие 
пенсионеров-железнодорожников 
в спортивной жизни региона.  

 Анара БАЙЖАНОВА, Актобе
Фото автора


